
Rada Miejska 

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł   Nr  X/2011 

 

z X-tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 31 maja 2011 r. 

w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 16:00  , a zakończono o godz. 18:15 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności gości stanowi zał. Nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadził -   Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Miasta                                          -  Józef Blank 

-  Zastępca Burmistrza                                     -  Damian Artuszewski 

-  Skarbnik Miasta                                            -  Aneta  Gołębiowska 

-  Sekretarz Miasta                                            -  Krzysztof  Widźgowski 

-  Adwokat                                                        -  Tomasz Kwiatkowski 

-  Pracownicy Urzędu Miejskiego                     -  Dorota. Osińska, Iwona Laskowska,  Dariusz  

                                                                               Sobaszkiewicz, Grzegorz Orzeł.  

                                                                                

Zatwierdzony porządek obrad: 

1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2.  Wybór sekretarza obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołów z VIII-mej i IX-tej sesji Rady Miejskiej. 

5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  

6.  Interpelacje i wnioski. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia sprzeciwu w sprawie opóźnień w realizacji  

      zadania pn. „Docelowy przebieg drogi krajowej nr 15 na odcinku od km ok. 312+356 do  

      km ok. 359+750” 

8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze  sprawozdaniem z  

    wykonania budżetu  Gminy Miejskiej za rok 2010 oraz podjęcie uchwały w sprawie   

     absolutorium :   

a) sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu  za rok 2010 wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy, 

b) sprawozdanie finansowe, 

c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 

rok 2010 wraz z informacją o stanie mienia Gminy, 

d) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy za rok 2010 oraz 

wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium, 

e) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta, 

f) dyskusja nad  wykonaniem budżetu Gminy za rok 2010, 

g) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2010, 

h)   podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/13/10 Rady Miejskiej w  

       Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia  budżetu      



     Gminy Nowe Miasto Lubawskie na  2011 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de  

      minimis. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/387/06 Rady Miejskiej w Nowym  

      Mieście Lubawskim z dnia 6 października 2006 r. w sprawie nadania statutu Miejskiemu  

      Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Centrum  

      Kultury w Nowym Mieście Lubawskim za rok 2010. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka  

      Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim za rok 2010. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu  

      Administracyjnego.  

15.Przedstawienie informacji przewodniczących komisji Rady Miejskiej o pracach komisji. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

17. Zakończenie sesji. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  dokonał otwarcia X-tej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a 

więc obrady są prawomocne. 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  na sekretarza obrad zaproponował  radnego- J. 

Oelberga, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie  (przy 15 

radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego – J. Oelberga na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 

Radny- P. Jankowski zwrócił się z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu 10: 

- Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de  

minimis, uzasadniając że instrument, który projekt uchwały reguluje  nie gwarantuje 

interesów gminy jak i jej mieszkańców. 

Burmistrz Miasta – J. Blank – wyjaśnił, że projekt uchwały jest  zgodny z prawem. Inne 

rozwiązania w tym zakresie są niezgodne z Konstytucją RP. Pan radny kieruje się 

populizmem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja poddał pod głosowanie wniosek radnego – P. 

Jankowskiego w powyższej sprawie. 

Rada Miejska   przy 1 głosie „za” i 14 głosach przeciwnych nie wprowadziła powyższej 

zmiany do porządku obrad. 

Rada Miejska nie wniosła innych  zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  przedstawił porządek obrad X-tej sesji Rady 

Miejskiej.   

Ad. pkt. 4 
Protokoły z VIII-mej i IX-tej sesji Rady Miejskiej  były wyłożone do wglądu w pok nr 36  

Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z ich 

treścią. Sekretarze obrad poprzednich sesji – radny W. Kłosowski i M. Kubacki nie zgłosili 

uwag  do protokołów. 

Pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołów.  

Protokoły z  VIII-mej i IX-tej  sesji  Rady Miejskiej zostały przez Radę Miejską przyjęte 

jednomyślnie przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu. 

 

 



 

Ad. pkt.5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej  w 

zakresie bieżącej działalności Burmistrza Miasta. 

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt. 6 

 Na początku tego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja udzielił 

głosu przedstawicielowi Rady Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 2  w Nowym Mieście 

Lubawskim, który zabrał głos  w sprawie prośby o odstąpienie od planów reorganizacji SP Nr 

2 przy ul. Tysiąclecia 33. 

Burmistrz – J. Blank ustosunkował się  do wystąpienia.  

Radni zgłosili następujące interpelacje i wnioski w sprawie: 

Radny – J. Oelberg 

Czy w związku z podpisaniem arkuszy organizacyjnych na dzień dzisiejszy mógłby p. 

Burmistrz określić ile etatów nauczycielskich zostało zlikwidowanych i jakie to ewentualnie 

przyniesie korzyści finansowe dla budżetu? 

Burmistrz – J. Blank 

Taka diagnostyka sytuacji zostanie przedstawiona. Państwo otrzymacie w najbliższym czasie 

informację jak wygląda organizacja szkoły od strony finansowej i kadrowej. 

Radny – B. Cieplak 

Odnośnie petycji,  czy rzeczywiście limit 26 osób w klasach I-III będzie przekroczony i czy 

rzeczywiście przypada na 24 uczniów 60 m
2
. 

Radny – P. Jankowski 

Czy limit  100 tys. zł. na budowę i modernizację  placów zabaw jest niewykorzystany? 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  wniesienia sprzeciwu w sprawie opóźnień w realizacji  zadania pn. 

„Docelowy przebieg drogi krajowej nr 15 na odcinku od km ok. 312+356 do km ok. 

359+750” 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr X/58/2011 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze  sprawozdaniem z  

wykonania budżetu  Gminy Miejskiej za rok 2010 oraz podjęcie uchwały w sprawie   

absolutorium :   

a) Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2010 wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy  na piśmie w m-cu marcu 2011 r.  Sprawozdanie wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy były rozpatrywane przez  Komisję Rewizyjną  na posiedzeniu dniu 18 

maja 2011 r.  

Burmistrz Miasta – Józef Blank przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu  za rok 2010 

wraz z informacją o stanie mienia Gminy  . Sprawozdanie wraz z informacją stanowi Zał.  Nr 

5 do protokołu. 

b) Radni otrzymali sprawozdanie finansowe  na piśmie w m-cu maju 2011 r.  Sprawozdanie 

było rozpatrywane przez Komisję Rewizyjną na posiedzeniu w dniu 18 maja 2011 r.  

Skarbnik Miasta – Aneta Gołębiowska przedstawiła sprawozdanie finansowe  . Sprawozdanie 

stanowi Zał.  Nr 6 do protokołu. 



c)  Uchwałę Nr  RIO.VIII-0120-223/11 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 11 kwietnia 2011 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego sprawozdaniu z  

wykonania budżetu za 2010 r. odczytał  Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Opinia była rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną na posiedzeniu w dniu 18 maja 2011 r. 

Uchwała  stanowi Zał. Nr 7 do protokołu. 

d) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej – Adam Kłosowski odczytał opinię     

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie wykonania budżetu miasta za rok 2010       

oraz  wniosek w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta. Wniosek wraz opinią  

stanowi Zał. Nr 8 do protokołu. 

e) Uchwałę  Nr RIO.VIII-0120-356/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej   w  Olsztynie z dnia 23 maja 2011 r. w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie udzielenia  

absolutorium Burmistrzowi Miasta  z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. odczytał 

Przewodniczący Rady Miejskiej  - Marcin Deja. 

Uchwała  stanowi Zał. Nr 9 do protokołu. 

f)  Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja otworzył merytoryczną dyskusję nad 

wykonaniem  budżetu Gminy  za rok 2010.  

W dyskusji  nikt głosu nie zabierał. 

g)  Przewodniczący Rady Miejskiej- Marcin Deja po odczytaniu poddał pod                        

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok. 

 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 

uchwałę w tej  sprawie. 

Uchwała Nr X/59/2011  – stanowi Zał. Nr 10 do protokołu. 

h)  Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej- Marcin Deja po odczytaniu poddał pod                        

głosowanie projekt uchwały w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Miasta Nowego Miasta 

Lubawskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 r.  

Na ustawowy skład 15 radnych w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Rada Miejska w 

głosowaniu jawnym jednomyślnie  ( 15 „za”)  podjęła uchwałę w tej  sprawie. 

Uchwała Nr X/60/2011  – stanowi Zał. Nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt.9 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  

- J. Oelberg. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/13/10 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia budżetu  Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie na  2011 r. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr X/61/2011 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt. 10 

Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  

- J. Oelberg. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de  minimis. 



W wyniku dyskusji Rada Miejska  przy 14 radnych „za” i 1 przeciwnym podjęła uchwałę w 

tej sprawie. 

Uchwała Nr X/62/2011 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt  

Uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr LI/387/06 Rady Miejskiej w Nowym  

Mieście Lubawskim z dnia 6 października 2006 r. w sprawie nadania statutu Miejskiemu  

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr X/63/2011 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt.12 
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił  Przewodniczący 

Komisji – Z. Ewertowski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Centrum  

Kultury w Nowym Mieście Lubawskim za rok 2010. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr X/64/2011 – stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. pkt.13 
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił  Przewodniczący 

Komisji – Z. Ewertowski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Nowym Mieście Lubawskim za rok 2010. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr X/65/2011 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt.14 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  przyjęcia wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu  

Administracyjnego.  

Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr X/66/2011 – stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Ad. pkt. 15 

Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej przedstawili  informacje  o pracach komisji: 

Komisji Budżetu i Finansów  - Jarosław Oelberg, 

Komisji Rozwoju Gospodarczego – Krzysztof Hoppe, 

Komisji Problematyki Społecznej- Jerzy Szczepański, 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Zbigniew Ewertowski, 

Komisji Rewizyjnej – Adam Kłosowski. 

Ad. pkt. 16 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielił Burmistrz Miasta – J. Blank. 

-  limit w klasach i zgodność  z ustawą. Ustawodawca dopuszcza limit do 30 osób, w klasach 

starszych nawet powyżej 30 osób.  26 osób to nie nakaz czy obowiązek. Zachowujemy to. Od 

m-ca IX.br. będzie realizowany program systemowy, który opiewa na kwotę 167.000,- zł. 

zakładający realizację zajęć uczniów. Będzie to działanie wspomagające. Odnośnie wymagań 

ustawowych jedyne to ograniczenia ilościowe. Klasy integracyjne nie mogą liczyć więcej niż 



20 osób. W klasach powyżej 25 osób przy językach obcych i informatyce jest podział na 

grupy. W przypadku wychowania fizycznego przy 27 osobach jest również podział na grupy. 

- metraż w Przedszkolu. Dyrektor Przedszkola ma za zadanie przygotować informację, że 

aktualnie obowiązujące akty prawne nie określają norm. Obowiązują do innych form 

wychowania przedszkolnego. Dyrektor Przedszkola podał informację dot. powierzchni. Jeśli 

chodzi o prawo budowlane to wynika z całej powierzchni budynku. Wymóg jest zachowany. 

- „Orlik”  - do Komisji Problematyki Społecznej, wystarczy postawić znak. 

Z-ca Burmistrza - D. Artuszewski 

Wczorajsze pytanie  dot. treści oferty na  budowę kanalizacji sanitarnej końcowy etap – 

obszar IV. W treści oferty jest określona kwota 4.568.494,34 zł. Dokumentacja była 

kontrolowana w ramach Programu Operacyjnego – pozytywnie. Audyt przeprowadzony przez 

podmiot zewnętrzny. Inwestycja jest od strony finansowej rozliczona. Czekamy na 

przekazanie ostatniej transzy. Na potwierdzenia przygotowany mam wyciąg z protokołu., 

-place zabaw. W tej chwili wydana kwota łącznie wynosi niecałe 36 tys. zł. brutto.   

Zakres obejmuje sprzęt na ul.: Wodna, Tysiąclecia, Polanki, Lipowa, tam gdzie urządzenia są 

stare. Dalsze działania to: ogrodzenie placu zabaw przy ul. Tysiąclecia, piłkochwyty na 

boisku oś. Tysiąclecia, Lipowa, Jarzębowa, ewentualnie przy ul. Wodnej oraz doposażenie 

placów zabaw o miejsca siedzące. Plany zbliżone z wnioskami Komisji Problematyki 

Społecznej. 

Przy ul. Słonecznej modernizacja. Plac w 2010 r. kompleksowo zrealizowany. Użytkowany w 

bardzo ograniczonym zakresie. Ograniczona powierzchnia działki nie pozwala na 

zapewnienie bezpieczeństwa, 

- pojawiają się zwierzęta agresywne, chore, zagrażające chorobami zakaźnymi. Przygotowany 

jest  projekt porozumienia w sprawie wspólnego wyboru  tych usług. Każda gmina zawarłaby 

porozumienie z tym samym weterynarzem. Finał jest blisko. Będzie podpisane porozumienie i 

postępowanie odnośnie wyboru podmiotu. Nie przewiduje się stałej kwoty, a usługa po 

faktycznej interwencji. 

Ad. pkt. 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady X-tej sesji Rady Miejskiej. 

 

Sekretarz  obrad:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej                 

 Jarosław Oelberg                                                                      Marcin  Deja 

                                                                                                                                                 

 

 

 

 

 

 


